
Protokół Nr XXXV/2014 
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 28 marca 2014 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Klimontowie.

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.30.

Obradom sesji przewodniczył pan Jan Rębacz, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Ryszard Bień - Wójt Gminy, pan Adam Przybylski –
Zastępca Wójta,  pan Piotr  Lipiński  – Sekretarz  Gminy,  pani  Anna Sobolewska -
Skarbnik Gminy – jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego protokołu.

Na sesji podjęto uchwały Nr XXXV/369/14, Nr XXXV/370/14, Nr XXXV/371/14,
Nr XXXV/372/14, Nr XXXV/373/14, Nr XXXV/374/14. 

Uchwały podjęto w głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów w trybie art. 14
ustawy o samorządzie gminnym.

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor ds. obsługi rady gminy.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady  otworzył  obrady XXXV sesji  Rady Gminy.  Powitał
radnych, pana Wójta, pana Zastępcę Wójta, panią Skarbnik, pana Sekretarza, pana
kierownika  ZGKiM,  publiczność.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził
prawomocność obrad sesji. Rada jest władna podejmować uchwały, bo jest quorum.
Obecnych jest 15 radnych. Powiedział, że sesja została zwołana na wniosek Wójta
Gminy. Odczytał wniosek Wójta o zwołanie sesji i proponowany porządek obrad. Po
odczytaniu  wniosku  wniósł  o  wprowadzenie  jako  pkt.  9  ”Informacje”,  ponieważ
wpłynęła do Rady korespondencja i trzeba się do niej odnieść. Zapytał pana Wójta
Bienia czy  jako  wnioskodawca  zwołania  sesji  wyraża  zgodę  na  wprowadzenie
zmiany w porządku obrad. 

Pan Wójt Bień wyraził zgodę. 

Pan Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Za: 15. 

Punkt wprowadzono do porządku obrad sesji. Innych wniosków nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. Za: 15, głosów
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
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3. Zmiany w budżecie gminy na 2014 r.
4. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na lata 2014-

2028.
5. Zwolnienie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Klimontowie 

z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu gminy 
Klimontów.

6. Udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Opatowskiego.
7. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXXIV/357/14 w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
8. Sprawy oświaty.
9. Informacje.

10.Zakończenie sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad sesji

Wyjaśnienia złożyła pani Skarbnik Sobolewska. 

Pani Skarbnik Sobolewska wyjaśniła, że dochody ogółem zwiększa się o kwotę 332
225  zł  i  dotyczą  zwiększenia  dochodów  bieżących  o  kwotę  307  225  zł  oraz
zwiększenia dochodów majątkowych o kwotę 25 000 zł. Planowane dochody bieżące
zwiększa się w wyniku:

• zwiększenia  kwoty  dotacji  na  podstawie  decyzji  Wojewody
Świętokrzyskiego na realizację zadań własnych w zakresie wychowania
przedszkolnego w 2014 r. o kwotę 306 824 zł

• zmniejszenia kwoty dotacji  na podstawie Wojewody Świętokrzyskiego
na świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz
składki  na  ubezpieczenia  emerytalne  i  rentowe  z  ubezpieczenia
społecznego o kwotę 800 zł

• zwiększenia  kwoty  dotacji  na  podstawie  decyzji  Wojewody
Świętokrzyskiego  na  pomoc  finansową  realizowaną  na  podstawie
rządowego  programu  wspierania  osób  uprawnionych  do  świadczenia
pielęgnacyjnego o kwotę 896 zł

• zwiększenia  kwoty  dotacji  a  podstawie  decyzji  Wojewody
Świętokrzyskiego na wypłacanie wynagrodzenia za sprawowanie opieki
oraz na obsługę tego zdania o kwotę 305 zł. 

Planowane dochody majątkowe zwiększa si o kwotę 25 000 zł w wyniku otrzymania
przez gminę Klimontów refundacji za rok 2013 z tytułu realizacji zadania „Budowa
obiektów małej architektury – plac zabaw oraz wyposażenie stadionu przykładem
inwestycji  przyczyniającej  się  do rozwoju sportu i  integracji  społecznej w gminie
Klimontów”. Wydatki ogółem zwiększa się o kwotę 332 225 zł i dotyczą zwiększenia
wydatków bieżących o kwotę 312 225 zł oraz zwiększenia wydatków majątkowych o
kwotę  20  000  zł.  Zwiększenie  wydatków  bieżących  dotyczy  w  głównej  mierze
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zwiększeniem  wydatków  na  realizację  zadań  przewidzianych  wprowadzonymi
dotacjami, w administracji publicznej zwiększenie wydatków o kwotę 37 768 zł. W
związku  z  zajęciem  przez  Komornika  Sądowego  rachunku  bankowego  gminy
Klimontów z tego względu, że gmina stała się przymusowym spadkobiercą po panu
Jacku Wyrzykowskim, bo rodzina spadek odrzuciła. Postanowieniem sądu z lutego
2014 r. gmina stała się spadkobiercą przymusowym. Wierzyciele wystąpili do sądu i
na  podstawie  postanowienia  sądu  komornik  zajął  rachunek  bankowy.  Środki  są
zajęte,  gmina  robi  wszystko,  żeby  te  środki  odzyskać.  Została  wydana  klauzula
wykonalności prawomocnemu nakazowi zapłaty wydanemu przez Sąd Rejonowy w
Kielcach przeciwko gminie Klimontów, na którą przeszły obowiązki dłużnika Jacka
Wyrzykowskiego zasądzone na rzecz  Xxxxx Xxxxx i  Xxxxx Xxxxx.  Ci  Państwo
wystąpili do sądu o należność główną prawie 17 000 zł, odsetki  ponad 17 000 zł i
koszty sądowe 3 859 zł. Zgodnie z ustawą nie powinniśmy odpowiadać co do całości
tylko co do wysokości inwentarza. Z tego co jest gminie wiadomo nie ma żadnego
inwentarza. W imieniu gminy pani radca napisała zażalenie do sądu, bo nie zgadzamy
się z tym, że klauzula jest wydana co do całości długu. Na ten moment te środki
musimy zabezpieczyć  w budżecie z tego względu, że nie może być  wydatek bez
planu. Jesteśmy dobrej myśli, że środki odzyskamy.

Pan Wójt  Bień dopowiedział,  że gmina nie otrzymała żadnego powiadomienia z
sądu w tej sprawie. Kiedyś miała gmina taki tytuł z ZUSu, ale zdołała to zatrzymać.
Gdyby gmina była powiadomiona w terminie, to wtedy mogłaby się zrzec takiego
spadku i wziąłby Skarb Państwa. Powiedział, że Komornik nie chciał rozmawiać z
radcą tylko prosił o upoważnienie. Takie upoważnienie pisaliśmy i wysłaliśmy do
Komornika,  ale  niestety  o  godz.  14.00  tego  samego  dnia  Komornik  ściągnął  z
rachunku gminy należność. 

Pani  Skarbnik  Sobolewska uzupełniła,  że  Komornik  został  poinformowany,  że
gmina wystąpiła z zażaleniem na jego czynności, ale i tak zajął rachunek. Nie było
możliwości  wyjaśnienia  tego.  Zgodnie  z  art.  935  kc  w  przypadku  braku
uprawnionych do dziedziczenia, jak również odrzucenia przez nich spadku, przypada
on gminie ostatniego miejsca zamieszkania spadkodawcy. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał  czy radni  wnoszą  uwagi  do  proponowanych
zmian w budżecie gminy. Uwag nie wniesiono. Odczytał projekt uchwały w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2014 r. i poddał go pod głosowanie. Za: 15.

Uchwała Nr XXXV/370/14 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. została
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Do punktu 4 porządku obrad sesji

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały.  Uwag  do  treści  projektu
uchwały nie wniesiono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  Za: 15.

Uchwała Nr XXXV/371/14 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
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Gminy Klimontów na lata 2014 – 2028 i jest załącznikiem do protokołu.  

Do punktu 5 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Uwagi wnieśli.

Pan radny Kwapiński  powiedział, że już  dawno przygotował materiały na temat
przekształcenia  zakładu  samorządowego  w  spółkę  kapitałową.  Temat  jest
niepopularny, ale to nas docelowo czeka. W tej chwili są  zatrudnieni ludzie, jako
gmina  jako  pracodawca  nie  chcemy  nikogo  zwalniać,  nie  chcemy  pogłębiać
bezrobocia, ale sytuacja z Zakładem Gospodarki Komunalnej jest specyficzna, że jej
nie rozumie. Wygląda to tak że gmina da dotację, Zakład ją konsumuje na bieżąco,
jak gmina chce coś od Zakładu to płaci, jak braknie dotacji to gmina dokłada  i tak się
to kręci. Finansowo patrząc na to zna niuanse tego i nie oczekuje, że w tej formie
organizacyjnej  coś  można zmienić,  bo nie wiadomo co można zmienić.  Jedynym
wyjściem  z  sytuacji  jest  przekształcenie  zakładu  w  spółkę.  Przekazał  panu
kierownikowi  Zakładu  dokumenty  w  tej  sprawie  i  powiedział,  że  nie  oczekuje
komentarza. 

Pan Wojtyniak, kierownik ZGKiM  powiedział, że analizował temat przekształcenia
Zakładu w spółkę kapitałową. Byli w spółce w Opatowie, w spółce za Stalową Wolą.
Dokładnie zapoznali się jak funkcjonuje spółka i okazało się, że nie jest to wszystko
takie wesołe jak się wydaje. Zakłada pół roku funkcjonowania zakładu jako spółka i
później się wszystko rozsypie, bo to jest za mały zakład, żeby przetrwał jako spółka.
Pozostają  wodociągi  i  kanalizacja.  Jest jeszcze wysypisko, na którym jest  dwóch
pracowników.  Liczyliśmy,  że  uda  się  je  przekazać  Ekologicznemu  Związkowi.
Okazuje się, że nie jest to takie proste, bo jak próbuje monitować do Związku to nic
się  nie  dzieje.  Wykorzystanie  sprzętu  zakładu –  w  każdej  wiosce  jest  po  1  –  2
koparki. Nam nie wolno wynająć komuś koparki. Poza tym jak ktoś ma koparkę to
jak wynajmuje to sam jest prezesem, operatorem i kasjerem i zawsze zrobi taniej jak
spółka. Równiarka -  wykorzystaliśmy ją w tym roku tylko przez dwa dni. Na pewno
trzeba by było zwolnić ludzi, żeby spółka się utrzymała. Jako Zakład mamy bardzo
dużo pracy. Zrobiliśmy drogę Tenczynopol – Adamczowice. Staramy się odchudzić
załogę. Liczyłem że dwóch pracowników z wysypiskiem przejdą do Ekologicznego
Związku,  ale  pojawiają  się  schody.  Jedna pani  odeszła  na emeryturę.  Wypłacono
odprawę 10 000 zł. Mamy do wymiany bardzo dużo hydrantów. Na dzień dzisiejszy
jakoś to funkcjonuje. Nie wyciągamy ręki. Droga wojewódzka – nie byliśmy winni
tego wycieku, ale naprawiliśmy to i  kosztowało to nas 3500 zł.  Póki  co nie ma
tragedii. Prosiłbym Radę o przychylność. Jeśli  chodzi o komornika to mamy z 10
spraw, walczymy cały czas z dłużnikami i wtedy kuleje nam ta płynność finansowa.
Żeby nie  było  zachwiania  płynności  finansowej  bardzo  proszę  o  przychylne  nas
potraktowanie.  Udało  się  zakupić  ciągnik.  Przekazał  nam  pan  Wójt  samochód
strażacki.
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Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  Za: 15. 

Uchwała Nr XXXV/372/14 w sprawie zwolnienia Zakładu Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej w Klimontowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych
do budżetu Gminy Klimontów i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do punktu 6 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Pan Wójt  Bień wyjaśnił,  że  jest  to  odcinek  drogi,  którym dzieci  i  mieszkańcy
dojeżdżają  do Klimontowa. Teren jest gminy Iwaniska, a droga jest powiatowa, a
mieszkają tam nasi mieszkańcy. Żeby dojechać do Płaczkowic to trzeba przejechać
przez tę drogę. Dziękuję panu radnemu Piotrowi, że zaczął koło tego chodzić. Jest to
droga powiatowa.  Na moje  polecenie  z moim Zastępcą  Wójta  pojechali  do  pana
Wójta Stańka. Pan Wójt wyraził zgodę, z tym że środki finansowe rozdysponowane
były już po różnych zakamarkach, ale na moją prośbę te pieniądze przerzucił. Potem
trzeba było pojechać do pana Starosty, bo wiadomo, że ta droga nie była zaplanowana
w  budżecie.  Mój  Zastępca  Wójta  dzisiaj  jeszcze  dzwonił  i  rozmawiał  z  panem
Włodarczykiem,  Starostą  Powiatu  Opatowskiego.  Uzgodnili,  że  powiat  zrobi  tę
drogę, my dołożymy 20 000 zł i temat się zamknie. Szkoła w Przepiórowie ostatni
podobno rok jest więc mam dzieje, że dzieci przyjdą do szkoły do nas. Proszę Radę o
poparcie  mojego wniosku. Rozmawiałem telefonicznie z panem Wójtem Lipnika,
poinformowałem go, że będzie nabór wniosków na drogi śródpolne i żeby zakończyć
drogę Beradz – Łownica.    

Pan radny Lipiec powiedział, że to nie jest tylko jego zasługa. Podziękował, że pan
Wójt  Bień  oddelegował pana Wicewójta i  pana Sekretarza. Byli tam kilka razy z
panią  sołtys  Krystyna  Kilian,  z  panem  sołtysem  Marcinem  Adamczakiem.
Podziękował panu Wójtowi, panu Wicewójtowi i panu Sekretarzowi, że ten temat
został zamknięty pozytywnie. Już teraz dzieci z Kamieńca czy Przepiórowa chodzą
do gimnazjum w Klimontowie. Jest duże prawdopodobieństwo, że część dzieci, bo
autobus już tamtędy lata, przyjdzie do naszej gminy. Dziękuję tym, którzy wspierali
tę inicjatywę. 

Pan radny Kwapiński wsparł temat, bo bo jego żona jest nauczycielką w gimnazjum
i  jest mu wiadomo, że systematycznie od kilku już lat duża grupa dzieci z Kamieńca
i z Przepiórowa uczęszcza do gimnazjum do Klimontowa. 

Pan radny Lipiec potwierdził, że dzieci nie idą do gimnazjum do Mydłowa, tylko
przyjeżdżają  do  gimnazjum  do  Klimontowa.  Nawet  dyrektor  PKS  w  Ostrowcu
powiedział, że jeśli asfalt będzie zrobiony między Płaczkowicami a Beradzem będzie
dodatkowy kurs autobusu, który będzie zabierał dzieci z Płaczkowic i Beradza do
Klimontowa.      

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  Za: 15. 

Uchwała  Nr  XXXV/373/14 w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz
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Powiatu Opatowskiego została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Do punktu 7 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w rozmowie telefonicznej Regionalna Izba
Obrachunkowa nakazała wykreślić z uchwały podjętej w dniu 3 marca br paragraf 3.
I taki projekt uchwały został przygotowany. W międzyczasie weszła w życie nowa
ustawa  o  funduszu  sołeckim  i  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  prosiła  o
przygotowanie innej  wersji,  która jak  się  podejmie  to  nie  trzeba będzie  co roku
podejmować  uchwały o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących
fundusz sołecki. I taki projekt uchwały został przygotowany. 

Pan  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały.  Uwag  do  treści  projektu
uchwały nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 15.

Uchwała Nr XXXV/374/14 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu
sołeckiego została podjęta i jest załącznikiem do protokołu. 

Do punktu 8 porządku obrad sesji

Pan Wójt Bień przedstawił sprawy oświaty. 

– Zezwoliłem na utworzenie w nowym roku szkolnym 2014/2015 stanowiska
wicedyrektora  w  Gimnazjum  w  Klimontowie.  Nie  wyraziłem  zgody  na
zmniejszenie godzin pani dyrektor w Gimnazjum.

– Podpisałem  aneks  do  projektu  organizacyjnego  Publicznej  Szkoły
Podstawowej w Klimontowie.

– Wyraziłem  zgodę  na  zajęcia  korekcyjne  z  uczniami  w  Publicznej  Szkole
Podstawowej po 1 godzinie i w Przedszkolu, mimo że przepisami prawa nie
była wymagana moja zgoda.

– Pani dyrektor Przedszkola złożyła pisemną prośbę o przedłużenie jej kadencji
na stanowisku dyrektora Przedszkola o kolejne 5 lat. Jest możliwość od 2016 r.
połączenia w zespół szkoły podstawowej i przedszkola, ale nie będziemy tego
robić. 

– Pani  dyrektor  szkoły  stowarzyszeniowej  w  Konarach  złożyła  wniosek  o
zwiększenie dotacji dla punktu przedszkolnego w Konarach. Na kolejnej sesji
wysokość dotacji zostanie zwiększona.

– Otrzymaliśmy informację, że można składać wnioski o środki z 0,6% rezerwy
subwencji oświatowej z tytułu zdarzeń.

– Ustaliłem z panią dyrektor Czajkowską, ze pracownicy, którzy mieli godziny
nocne od dnia 1 kwietnia 2014 r. przechodzą na tryb dzienny. Otrzymali oni
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wypowiedzenie warunków pracy i  płacy.  Będą  pracować  od godz. 6.00 do
godz.  23.00.  Takie  same  zmiany  będziemy  chcieli  zrobić  również  w
Gimnazjum. 

– Podpisaliśmy  dzisiaj  z  panią  Skarbnik  umowę  na  dofinansowanie  drogi
gminnej ul. Zysmana. 

– Droga powiatowa Klimontów – Obrazów. Jest już po przetargu i zostały spore
oszczędności.  Gmina Klimontów będzie dofinansowywać  realizację  drogi w
wysokości  o  ok.  400  000  zł  mniej  niż  planowano.  Zadzwoniłem do  pana
dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Sandomierzu i zapytałem czy planują
coś  jeszcze  na  trenie  gminy  Klimontów  coś  zrobić,  bo  jeśli  nie  to  te
oszczędności  przerzucimy  na  drogi  gminne.  Uruchomiły  się  skrzydła.  Pan
Starosta pojechał do Kielc w tej sprawie i jest szansa na złożenie wniosku i
zrobienie drogi powiatowej Nowa Wieś – Jurkowice, żeby nie musieli 1600
000 zł zwracać do województwa.    

Pan  Przewodniczący  Rady odczytał  pismo  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w
Sandomierzu z dnia 20.03.2014 r. znak OR.IX.111.4.14 adresowane do Wójta Gminy
Klimontów w sprawie przeniesienia powstałych z oszczędności środków w kwocie
ok.  400 000 zł na zadanie „Przebudowa drogi powiatowej  nr 0780 T Nowa Wieś –
Jurkowice” a także wniosek Wójta Gminy Klimontów z dnia 26.03.2014 r.  w tej
sprawie.     

Wniosek Wójta jest załącznikiem do protokołu. 

Pan Wójt Bień kontynuował:

– Proszę  Radę  o  przychylenie  się  do mojego wniosku i  wyrażenie zgody na
przeniesienie powstałych z oszczędności środków w kwocie ok.  400 000 zł na
zadanie „Przebudowa drogi powiatowej nr 0780 T Nowa Wieś – Jurkowice” .

– Rozstrzygnięto przetarg na przebudowę dróg gminnych etap I. Na ten cel w
budżecie gminy zabezpieczona była kwota 841 000 zł.  Po przetargu zadanie
będzie realizowane za kwotę 497 678,44 zł. 

– Rozstrzygnięto  przetarg  na realizację  dróg popowodziowych  Nowa Wieś  –
Olbierzowice i Beradz – Łownica. W budżecie zabezpieczono kwotę 370 000
zł, po przetargu – 202 636,46 zł. Czekamy na rozstrzygnięcie schetynówki. Jak
tylko otrzymamy sygnał, że są pieniądze to ogłaszamy przetarg. 

–  Ul.  Zysmana  –  pan  Marszałek  też  podpisał  umowę  na  dofinansowanie
zadania. Jest  sygnał,  że możemy ogłaszać  przetarg.  Jeśli  tych pieniędzy po
przetargu  by  zostało  to  zrobilibyśmy ul.  Batalionów  Chłopskich  (dworzec
autobusowy). 24 mara br napisaliśmy do pana Marszałka, żeby przekazali nam
plac  przed  dworcem  autobusowym  czyli  ul.  Batalionów Chłopskich  i  ul.
Studzienną, bo to są drogi w ciągu drogi wojewódzkiej, a jak nie to żeby nam
użyczyli, bo jak będziemy robić ul. Zysmana to od razu zrobimy ten plac przed
dworcem autobusowym. 
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– Pojemniki na śmieci wpłynęło pismo od Zakładu Gospodarki Komunalnej z
propozycją zbycia pojemników i propozycją ceny zbycia. Pan , który spisuje
licznik zużycia wody może zapytać każdego mieszkańca czy będzie kupować
pojemnik. 

– Wpłynęło pismo od Parafii Rzymsko Katolickiej w Olbierzowicach o poprawę
drogi koło cmentarza.  

– Ogłoszony został  przetarg na budowę  wodociągu w Olbierzowicach. Gonię
tak, bo będzie kolejny nabór wniosków na budowę wodociągów. Czekamy jaka
kwota  realizacji  zadania  będzie  po  przetargu i  może  uda się,  że jak  będą
oszczędności złożyć wniosek i zrealizować budowę wodociągu w Konarach i
etap. 

– Budowa wodociągu w Goźlicach i Zakrzowie – jestem  wzywany przez pana
prokuratora. Powiedziałem mu, że grosza nie wziąłem. My jako gmina byliśmy
tylko wykonawcą  zastępczym jeśli  chodzi  o wykonanie przyłączy.  I  to  był
koszt  niekwalifikowany.  I  do  tych  kosztów  nie  mieliśmy  dofinansowania.
Gdyby trzeba było nawet oddać z bólem serca oddam, ale jak będą czuć się
inni  mieszkańcy.  Panie  kierowniku  proszę  powiedzieć  ile  kosztowało
wykonanie przyłącza do pana Xxxxx?

Pan kierownik Wojtyniak  odpowiedział, że 10 000 zł i do tej pory pan nie pobrał w
ogóle wody. 

Pan Wójt Bień kontynuował:

– Obecnie gmina wykonuje tylko  główną  sieć  wodociągową.  Przyłącza robią
sobie sami mieszkańcy. 

– Sprawa sprzedaży działki  w Pęchowie.  Mieszkańcy złożyli  skargę  do Sądu
Administracyjnego. Zobaczymy jak to się rozstrzygnie.

– Dzisiaj miał się odbyć kolejny przetarg na sprzedaż działek w Nawodzicach,
Golicach, na sprzedaż których i obniżenie cen wywoławczych Rada wyraziła
zgodę. Nikt jednak się nie zgłosił.

– Sprawa  parkingu  na  targowicy  –  oczyściliśmy  rowy  na  ul.  Ossolińskiej,
Sandomierskiej  od  Adamczowic.  Napisaliśmy pismo do pana  Xxxxx,  żeby
użyczył  nam  swoją  nieruchomość  na  zorganizowanie  tam  parkingu  przy
targowicy i zaproponowaliśmy 50% na 50% zysku z opłat parkingowych.

Pan radny Szeląg zapytał dlaczego gmina nie kupiła tej działki, tylko kupił ja pan
Xxxxx.

Pan Wójt Bień odpowiedział:

– Proponowałem panu  Xxxxx kwotę  50 000 zł,  miał  zastanowić  się,  ale  nie
doszło do zawarcia transakcji. Trafił się mu kupiec, który dał za to 80 000 zł.
Zobaczymy jak pan Xxxxx odniesie się do naszej propozycji.
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– Ujęcie wody w Nawodzicach. W 1999 r.  Rada Gminy podjęła  uchwałę,  w
drodze której zezwoliła na nabycie na rzecz gminy działki od pani Xxxxx za
kwotę  700  zł  pod  budowę  ujęcia  wody.  Na  podstawie  uchwały  zawarto
porozumienie , które podpisał z ramienia gminy ówczesny pan Wójt Przybylski
i pani  Xxxxx Xxxxx. Na mocy porozumienia pani  Xxxxx wyraziła zgodę na
zbycie działki o pow. 0,04 ha na rzecz gminy za 700 zł płatne przy zawarciu
aktu notarialnego, zezwoliła na wejście na grunt i budowę ujęcia. Pani Xxxxx
oświadczyła,  że  nieruchomość  posiada  urządzoną  księgę  wieczystą  i
zobowiązała się doręczyć zaświadczenie. Nie wiem co jest grane, ale uchwała
jest  i  nie  została  wykonana.  Oni  wówczas  nie  mieli  aktu  własności  i
zobowiązali się go donieść, żeby zawrzeć umowę notarialną. 

– Sprawa  wykupu  mieszkań  –  lokatorzy  napisali  pismo  z  prośbą,  żeby
wyznaczyć notariusza na połowę czerwca, bo to wiąże się z uzyskaniem przez
ich kredytu w banku. Zleciłem wykonanie aneksu do wyceny mieszkań,  bo
upływał już rok od jej dokonania. Za aneks do wyceny dwóch lokali i kotłowni
zapłaciliśmy 615 zł. Będziemy chcieli te lokale sprzedać. 

– Sprawa OSP Klimontów – dochodziły mnie słuchy i jeden ze strażaków złożył
na piśmie, że dzieją się rzeczy niedobre. Na liście za udział w akcji są osoby,
które w tej akcji udziału nie brały a na liście się znaleźli. Nikt nie bezie mnie
straszył,  że  nie  chcę  podpisać  faktury,  bo  na  żaden  samochód nie  została
wydana karta  drogowa,  bo nie  ma kierowcy z  którym można by podpisać
umowę  na  kierowanie  pojazdem uprzywilejowanym.  Komisariat  Policji  w
Koprzywnicy prowadzi postępowanie sprawdzające pod nadzorem Prokuratury
Rejonowej  w  Sandomierzu  w  sprawie  fałszowania  dokumentów  i
przywłaszczenia samochodu marki Ford Transit. W poniedziałek piszę pismo
do pana Komendanta  Państwowej  Straży Pożarnej  z  prośbą  o  zawieszenie
jednostki OSP Klimontów do działań bojowych, bo sprawa musi się wyjaśnić.

Pan radny Fijałkowski powiedział, że nie wie czy to będzie słuszne działanie jeśli
pan  Wójt  spowoduje  zawieszenie  działalności  straży  z  Klimontowa.  To  straż
najbardziej aktywna w gminie i faktycznie najbardziej przydatna. Chodzi o sprawę
bezpieczeństwa  ludzi,  bo  wyjaśnianie  spraw  może  trwać  długo  a  zwieszenie
działalności nie może być według mnie długie. 

Pan Wójt Bień odpowiedział, że jest otwarty. Pani Małgosia, która prowadzi sprawy
straży ma przygotowaną umowę. Najpierw pisali o doposażenie i straż jest dobrze
wyposażona. Teraz chce 900 zł jako konserwator samochodów, ale kiedyś samochody
straż miała stare a teraz ma nowe, to co tu konserwować.    

Pan  radny  Kwapiński powiedział,  że  w  ubiegłym  tygodniu  osobiście  był  w
Kielcach u Komendanta Wojewódzkiego i  w Zarządzie Wojewódzkim i  panowie,
którzy pełnią  te funkcje znają  sytuację.  Sytuacja się  rozwija. Wszyscy czekają  na
rozwiązania  prokuratorskie.  Jeśli  chodzi  o  Klimontów  to  na  zebraniu  walnym
sprawozdawczym po sprzedaży Forda padło pytanie ze strony mojego ojca co się
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stało  z  Fordem  to  został  wyśmiany  przez  tego  pana.  Jest  wielokrotnie
deprecjonowany  każdy  kto  ma  inne  zdanie.  Ludzi  teraz  się  wydala,  wzywa  się
policje, żeby usunąć strażaka ochotnika, który przyszedł do akcji.

Pan radny Fijałkowski zapytał jak długo będzie zawieszona jednostka.

Pani radna Gajewska zapytała kto przejmie obowiązki zawieszonej jednostki. 

Pan radny Kwapiński powiedział,  że rozmawiał  w tej sprawie i  temat jest  taki.
Jednostki  włączone  do  Krajowego  Systemu  Ratowniczo  Gaśniczego  to  są
Klimontów,  Konary  i  Krobielice.  Zadaniem wójta  wobec jednostki  włączonej  do
KSRG jest utrzymywanie stanu operacyjnego i utrzymywanie m.in. ludzi, których
ustawowo  wójt  jest  zobowiązany  zapewnić  czyli  kierowców.  Od  miesiąca
października ubiegłego roku trwa korespondencja. Co tydzień  dostaje co najmniej
dwa listy polecone z Urzędu Gminy za zwrotnym pokwitowaniem odbioru, bo pan
Wójt  chce,  żebym był  poinformowany na bieżąco o tej  sprawie.  Wójt  wykonuje
proste  pytania,  bo  che  wywiązać  się  ze  swoich  ustawowych  zobowiązań  czyli
podpisania umowy z kierowcą. Wójt ustawicznie dąży do tego, żeby umowę podpisać
a podrzucane ma odpowiedzi  wymijające. Pan  Xxxxx zobowiązał  się  do tego, że
może zostać konserwatorem, bo nie chciał być kierowcą. Temat jest trochę bardziej
skomplikowany,  bo  pan  minister  Rostowski  w  ramach  tych  cięć  finansowych
dopatrzył się, że kierowcy straży, którzy są rolnikami i są ubezpieczeni w KRUSie
mogą  być  wykluczeni  i  ten  temat  nie  dotyczył  tylko  Klimontowa.  Nawiązanie
umowy  przez  Wójta  z  kierowcą  to  również  odprowadzenie  składki  do  ZUSu  a
niedopuszczalny jest dualizm ubezpieczeniowy. To bardzo uderzyło w środowisko
strażackie.  To  był  trudny  temat.  Na  dzisiaj  jest  opracowane  rozwiązanie  tylko
Klimontów nie chce z tego skorzystać.    

Pan  Wójt  Bień przypomniał  sprawę  pana  Xxxxx.  Chciałem,  żeby  był  gminny
komendant  ochrony  przeciwpożarowej  na  pół  etatu,  robiłby  to  jeszcze  jak  pani
Małgosi  nie  było,  ale poprzednia Rada miała  inne rozwiązanie,  nie zgodziła się.
Ogłosiłem więc konkurs na stanowisko ochrony przeciwpożarowej i  wygrała pani
Małgosia i sprawy dobrze prowadzi. 

Pan  radny  Kwapiński powiedział,  że  najgorsze,  że  to  dotknie  środowisko
strażackie.  Im się  wyżej wyjdzie tym się  głośniej  spada. Powiedział,  że ten ruch
uderzy  wcale  miejscowe środowisko  strażackie.  W tej  chwili  jest  bardzo  mocna
kampania. Sam wysłuchuje bardzo mocnych słów nawet wobec swojej osoby. Jest
wielokrotnie  pomawiany  wręcz  poniżany  przy  młodych  ludziach  przez  tego
człowieka,  który  tu  był.  On  buduje  swój  imicz  bardzo  radykalnego,  mądrego
człowieka.  Środowisko  strażackie  jest  też  w  tutejszej  Radzie  reprezentowane.
Środowisko strażackie to są ludzie, którzy poświęcają kupę czasu na to wszystko i
robią to w większości za darmo. Powiedział, że otrzymał informację osobową za rok
2013,  że za ten 2013 r.  wziąłem 316 zł  ekwiwalentu  z  tego oddałem 200 zł  za
wezwana esemesowe, za pranie munduru nikt nam nie płaci. Do straży się dopłaca.

Pan radny Lipiec  przyznał rację  swojemu przedmówcy i  powiedział, że z jednej
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jednostki dostało 30, a z drugiej jednostki – dwóch trzech.

Pan  radny  Kwapiński powiedział,  że  pieniądze  niepotrzebnie  były  przez  pana
premiera  dane.  One  zniszczyły  środowisko  strażackie.  Powiedział,  że  cały  czas
powtarza, że są środowiskiem ochotniczym, a do niektórych to nie dociera. 

Do punktu 9 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady wpłynęło pismo Kierownika
Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Klimontowie  w  sprawie
propozycji  cen  zbycia  pojemników  stanowiących  własność  gminy  Klimontów.
Odczytał  propozycje  wyceny pojemników Zakładu.  Ze  swej  strony zasugerował,
żeby  obniżyć  zaproponowaną  przez  Zakład  cenę  wykupu  pojemników,  żeby
mieszkańców zachęcić  do  ich  kupna.  Zaproponował,  aby radni  na  posiedzeniach
Komisji  ustosunkowali  się  do  tej  propozycji  i  na  kolejnej  sesji  Rada  podejmie
decyzję.

Kserokopia pisma kierownika ZGKiM jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Pan kierownik Wojtyniak powiedział, że pojemniki dla Jańczyc powinny być zbyte
w  drodze  przetargu.  Poinformował,  że  przy  sporządzaniu  wyceny  pojemników
Zakład brał pod uwagę następujące parametry: pojemność, rodzaj materiału (z czego
zbudowany),  funkcjonalność  (z  kółkami  lub  bez),  czas  dotychczasowego
użytkowania,  wartość  rynkową  nowych  pojemników  poszczególnych  rodzajów.
Powiedział,  że  zadzwonił  do  firmy  tarnobrzeskiej  z  propozycją  zbycia  im
pojemników,  ale  nie  byli  zainteresowani,  bo swoich mają  bardzo dużo na placu.
Zwrócił się do Rady z prośbą o zajęcie stanowiska, o taką logiczną cenę, żeby można
było pojemniki sprzedać.

Pan radny Frejlich zaproponował, żeby nowe pojemniki oddać  do ogłoszenia do
sprzedaży, bo nikogo nie zmusi się, żeby kupił.

Pan kierownik Wojtyniak  przyznał rację panu radnemu, ale zwrócił uwagę, że w
takiej sytuacji te pojemniki trzeba zwieźć na Zakład, umyć, zobaczyć w jakim stanie
są i to też są koszty. Powiedział, że są przekonani, że nie każdy mieszkaniec kupi
pojemnik. Poprosił Radę o decyzję w sprawie. 

Pan Przewodniczący Rady podsumowując ponownie powiedział, że  na Komisjach
radni odniosą  się  do propozycji  kierownika Zakładu. Zwrócił  uwagę,  że ustawa o
utrzymaniu czystości w gminach wyraźnie mówi, że firma musi odebrać wszystkie
śmieci.

Pan radny Frejlich zwrócił uwagę, że jest dwa razy ukarany ten co ma, bo nie dość,
że płaci za  śmieci to jeszcze musi zapłacić za pojemnik. A ci co nawet wykupili to
potem wycofali umowy to mają święty spokój. Za śmieci nie płacili i kosza nie mają. 

Pan  Przewodniczący  Rady powiedział,  że  pan  Wójt  nakreślił  ju ż  temat  drogi
powiatowej Nowa Wieś – Jurkowice. Po przetargu na „Przebudowę drogi powiatowej
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nr 0782 T Klimontów – Obrazów Etap III”  koszt inwestycji obniżył się o ok. 2 mln
złotych.  I  te  pieniądze  Starostwo  Powiatowe  w  Sandomierzu  chce  ulokować  w
gminie Klimontów. Proszą  o przeniesienie powstałych z oszczędności środków po
stronie  gminy  w  kwocie  ok.  400  tys.  złotych  na  zadanie  „Przebudowa  drogi
powiatowej nr 0780 T Nowa Wieś – Jurkowice”.  Starostwo robi wszystko, żeby nie
utracić  pieniędzy  marszałkowskich.  Jest  to  wszystko  na  dobrej  drodze.  Dopłata
będzie 20 % ze strony gminy, inaczej niż przy schetynówkach gdzie finansowanie
jest 50 % do 50 %. Zapytał Radę o opinię w sprawie. 

Radni wyrazili  opinię  pozytywną  w sprawie realizacji  zadania „Przebudowa drogi
powiatowej nr 0780 T Nowa Wieś – Jurkowice”.

Pan radny Lipiec powiedział,  że przedwczoraj w telewizji  Kielce mówili,  że na
realizację dróg schetynówek w województwie świętokrzyskim z 12,5  mln złotych
dołożonych  jest  35  mln  złotych.  Jako  radny  też  mam  wydaje  mi  się  słuszne
wątpliwości i uwagi, bo dajemy środki, ale zostają nam drogi gminne drugie etapy do
realizacji.  W jeden  jest  wpakowane  300  tys.  złotych a  tu  czekają  poszczególne
wioski, nie tylko Pokrzywianka, ale i Ułanowice i inne wioski na realizacje drugich
etapów dróg, tzw. krawatów. Zapytał pana Wójta kiedy będzie realizowany drugi etap
tych dróg.    

Pan Wójt Bień odpowiedział, że te wioski doczekają się. Jeśli przyjdzie informacja,
że  ma  gmina  zielone  światło,  żeby  ogłaszać  przetarg  na  schetynówkę,  zostanie
pieniędzy po przetargu tak jak po innych przetargach zostało to wtedy będziemy to
realizować te drugie etapy dróg gminnych.

Pan radny Kwapiński podniósł sprawę przebudowy drogi powiatowej od Górek do
granic gminy Bogoria czyli do Pełczyc. Powiedział, że z tego co orientował się to ma
być to droga z ponad 12 cm nakładem asfaltowym o podwyższonej obciążalności.
Mamy drogi  gminne i  wśród dróg gminnych mamy drogi  ważne i  mniej  ważne.
Mamy drogi,  które idą  na zewnątrz  gminy i  są  dla nas drogami wizerunkowymi.
Podobnie jako radny nie jestem zainteresowany tematem drogi  do Obrazowa, ale
rękami i nogami byłem za tym, żeby tę drogę zrealizować. Cieszę się, że z tej drogi
zostaną  pieniądze, które pozwolą  na zrealizowanie kolejnej.  Z kierunku Katowic,
Jędrzejowa bardzo dużo ludzi przyjeżdża tamtą drogą do Klimontowa związanych
rodzinne z gminą i to nie są ludzie z Klimontowa. To są ludzie, którzy za chlebem
wyjechali na Śląsk. Jest to dla nich droga wizerunkowa naszej gminy. Jest to droga
do szpitala.  Kardiologicznie  pacjenci  są  przewożeni  ze  szpitala  w  Staszowie  do
szpitala w Sandomierzu gdzie jest taki oddział. Jest to droga bardzo potrzebna.  

Pan Przybylski, Zastępca Wójta zwrócił uwagę, że ludzie mówią, że to jest nasza
droga. Nie obchodzi ich, że to jest droga wojewódzka, czy powiatowa. Ona ma być
zrobiona,  bo  ona  jest  potrzebna.  Uciążliwość  korzystania  z  niej  jest.  I  jeśli  nie
pomożemy panu Staroście to on nie przerzuci tych pieniędzy gdzie indziej.  

Pan radny Frejlich powiedział, że zgadza się,  że jest to droga wizerunkowa, ale
droga wizerunkowa jest też w Szymanowicach Górnych, bo ludzie nad zalew nie jadą
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przez Klimontów tylko tamtędy. 

Pan radny Kwapiński  przyznał rację  panu radnemu Frejlichowi.  W tej gorączce
przedwyborczej  cieszy  się,  że Urząd został  pogoniony do roboty.  Cieszy się,  że
terminy przetargowe pozwolą na to, że oprócz tego pierwszego etapu urwie się coś z
kolejki drugiego etapu.    

Pan  Wójt  Bień  poprosił  Radę  o  przegłosowanie  swojego  wniosku  w  sprawie
przeniesienia powstałych z oszczędności środków po stronie gminy po przetargu na
zadanie „Przebudowa drogi powiatowej nr 0782 T Klimontów – Obrazów Etap III”
w kwocie ok. 400 tys. złotych na zadanie „Przebudowa drogi powiatowej nr 0780 T
Nowa Wieś – Jurkowice”.   

Pan Przewodniczący Rady poddał wniosek pana Wójta pod głosowanie zapisem do
protokołu. 

Za: 14. Wniosek przeszedł. 

Pan radny  Frejlich zwrócił się do pana Wójta z prośbą, że jeżeli zostanie środków
po przetargach to aby środki przekazać nie na drogę wojewódzką tylko na gminne.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił kolejną korespondencję.

– Pismo pana Wójta adresowane do Stowarzyszenia Rozwoju Wsi  Konary w
sprawie przekształcenia Punktu Przedszkolnego w Konarach w Przedszkole,
podane do wiadomości dla Rady Gminy

– Informacja Wójta Gminy o ogłoszeniu otwartego konkursu ofert na realizację
zadania publicznego w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom
społecznym w 2014 r. 

Pan  radny  Szeląg odnośnie  ogłoszonego  konkursu  ofert  na  realizację  zadania
publicznego w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym w
2014  r.  powiedział,  że  powinno  się  pobudzić  do  działania  nie  tylko  LKS
„Klimontowianka” ale też i mniejsze stowarzyszenia. Male podmioty nie maja szans
na wygrana w konkursie. Nie jest to zachęcające dla małych podmiotów.  

Pan Przewodniczący Rady dalej  przedstawił:

– Pismo  Państwa  Xxxxx i  Xxxxx Xxxxx o  wyznaczenie  terminu  zawarcia
umowy notarialnej na zakup mieszkania na połowę czerwca 2014 r.

– Pismo  Państwa  Xxxxx i  Xxxxx Xxxxx o  wyznaczenie  terminu  zawarcia
umowy notarialnej na zakup mieszkania na połowę czerwca 2014 r.

– Pismo  Wojewody  Świętokrzyskiego  w  sprawie  oświadczeń  majątkowych.
Wojewoda przypomina, że oświadczenia należy złożyć w terminie do dnia 30
kwietnia 2014 r. według stanu na dzień 31 grudnia 2013 r. i na dwa miesiące
przed zakończeniem kadencji.  

– Skarga mieszkańców wsi Pęchów złożona za pośrednictwem Rady Gminy do
Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Kielcach  na  uchwałę  Nr
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XXXII/345/13  Rady  Gminy  w  Klimontowie  z  dnia  30  grudnia  2013  r.  w
sprawie wyrażenia zgody na zbycie  nieruchomości  niezabudowanej  we wsi
Pęchów.  

Pan  Wójt  Bień  poinformował,  że  rozstrzygnięto  przetarg  na  przebudowę  dróg
gminnych  pierwszy  etap  i  na  drogi  popowodziowe.  Powiedział,  że  w  przeciągu
dwóch miesięcy zostaną zrobione. Ul. Zysmana jest do realizacji do końca listopada.

Do punktu 10 porządku obrad sesji

Pan Przewodniczący  Rady  w  związku  z  wyczerpaniem  tematyki  obrad,
zrealizowaniem wszystkich punktów zamknął obrady XXXV sesji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Przewodniczył:

    

Irena Lipiec Jan Rębacz
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